
2018D30350 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Infrastructuur en Waterstaat heeft een aantal 
vragen voorgelegd aan de Minister inzake het Jaarverslag Ministerie van 
Infrastructuur en Milieu 2017 (Kamerstuk 34 950 XII, nr. 1). 

De voorzitter van de commissie,
Agnes Mulder 

De adjunct-griffier van de commissie,
Schuurkamp 
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Nr. Vraag 
1 Waarom is er geen aparte post «nucleair» opgenomen, terwijl er 

wel specifiek onderzoek binnen dit thema is verricht door de 
Algemene Rekenkamer (ARK)? 

2 Welke mogelijkheden ziet u om de uitvoering van de regelgeving 
te verbeteren als het gaat om het maken van kosten voor (de 
ontmanteling van) nucleaire installaties? 

3 Welke mogelijkheden ziet u om de beschikbare middelen voor het 
verbeteren van de luchtkwaliteit in de toekomst (kosten)effectiever 
in te zetten? 

4 Welke stappen gaat u in de toekomst zetten om de beleidsdirecties 
van het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat en de Inspectie 
Leefomgeving en Transport (ILT) beter te laten samenwerken bij 
het ontwikkelen van risicogericht toezicht? 

5 Hoe bent u van plan om, nadat de aanpassing van het Nationaal 
Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit (NSL) is doorgevoerd, 
te controleren op doelmatigheid en gezondheidswinst van de 
aangepaste maatregelen? 

6 Kunt u een overzicht geven van de totale kosten die uit publieke 
middelen zijn betaald om kernafval te verwerken, gerekend vanaf 
1960? 

7 Kunt u aangeven hoe vervoerders, verladers en overheden worden 
betrokken bij de transitieperiode van ProRail in zijn mogelijke 
omvorming naar een zelfstandige bestuursorgaan (zbo)? 

8 Kunt u aangeven in hoeverre spoorwegondernemingen, consu-
mentenorganisaties en opdrachtgevers in het openbaar vervoer 
inspraak houden op de voorgenomen plannen van ProRail, die nu 
nog via inspraakprocedures in het Beheerplan lopen, maar in de 
nieuwe situatie van een zbo ProRail mogelijk komt te vervallen? 

9 Hoe gaat juridisch geborgd worden dat eventuele hogere kosten 
die ontstaan doordat ProRail als zbo geen btw op onderhoud en 
investeringen meer kan verrekenen, niet op vervoerders, verladers 
en reizigers worden afgewenteld? 

10 Kunt u een toelichting geven op de voorziene transitieperiode van 
de voorgenomen omvorming van ProRail naar een zbo? Kunt u 
hierbij aangeven hoe er tijdens deze transitieperiode voldoende 
focus blijft op operationele prestaties en verdere prestatieverbete-
ringen? 

11 Neemt de reizigershinder, in vergelijking met 2018, als gevolg van 
werkzaamheden op het spoor in 2019 af of toe? 

12 Kunt u een overzicht geven van de werkzaamheden in 2019 die het 
meeste impact hebben op het spoor? 

13 Kunt u een toelichting geven op de (eerste) concrete resultaten van 
het project «Toekomstbestendig werken aan het spoor»? 

14 Welke concrete pilots zijn of worden uitgevoerd die een beeld 
geven van de daadwerkelijke hinderreductie van werkzaamheden 
op het spoor? 

15 Kunt u aangeven hoe in de toekomst ervoor gezorgd wordt dat 
subsidies voor luchtkwaliteit zo efficiënt mogelijk ingezet worden? 

16 Hoe ziet de monitor voor zwerfafval er momenteel uit (met name 
voor plastic flesjes en blikjes)? 

17 Is het waar dat de industrie niet akkoord gaat met de huidige 
monitoring voor zwerfafval en met een eigen monitor komt? 

18 Hoe vordert de wetgeving gericht op de uitbreiding van statiegeld 
op blikjes en kleine flesjes? 

19 Is het plan van het bedrijfsleven om zwerfafval tegen te gaan al 
beschikbaar (het alternatief op uitbreiding statiegeld)? Zo nee, 
wanneer wordt dit openbaar? 
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20 Zorgt het tweesporenbeleid (voorbereiding van de wetgeving op 

uitbreiding van het statiegeld versus het alternatieve plan dat 
wordt uitgewerkt door het bedrijfsleven) voor onzekerheid bij het 
bedrijfsleven? 

21 Hoe vordert de uitwerking van motie-Van Brenk/Wassenberg 
(Kamerstuk 33 043, nr. 84) over het terugdringen van het aantal 
gebruikte koffiebekers? Zijn er al gesprekken gevoerd met NS en 
andere koffieketens? Zijn er al concrete doelstellingen bepaald? 

22 Kunt u een tussenstand geven van de Green Deal «180 Afvalreduc-
tie en 
– recycling op stations en in treinen», waarvan het doel is om in 
2020 minstens 75% van het afval op stations en in de treinen te 
recyclen? 

23 Kunt u aangeven wanneer de Kamer een overzicht van de 
maatregelen gericht op vuurwerk kan verwachten? 

24 Welke concrete resultaten zijn er in 2017 bereikt onder de 
Raamovereenkomst Verpakkingen 2013–2022 die nog tot 2022 
geldt? 

25 Is het meetbaar hoe Nederlandse producenten hun verpakkingen 
verduurzamen? Zo ja, wat is de uitkomst daarvan? 

26 Heeft Rijkswaterstaat (RWS) ondertussen het toegezegde Kader 
Zwerfafval geformuleerd en heeft dit geleid tot beter geformu-
leerde contracteisen voor beheerders en aannemers maaionder-
houd? Zo ja, wat zijn deze aangescherpte contracteisen? 

27 Is er een mogelijkheid tot de invoering van een zwerfafvalverwijde-
ringsbijdrage gericht op sigarettenfilters en kauwgom, gezien de 
hoge kosten van de verwijdering van deze producten? 

28 Hoeveel geld hebben het Rijk en het Rijksinstituut voor Volksge-
zondheid en Milieu (RIVM) in 2017 uitgegeven aan onderzoeken 
naar de verspreiding GenX-stoffen? 

29 Welke concrete stappen zijn er gezet om hormoonverstorende 
stoffen uit te faseren en welke criteria zijn er voor deze stoffen? 

30 Hoe vordert het verbod op microplastics (nationaal dan wel 
Europees)? 

31 Waar blijven de toegezegde maatregelen gericht op het voorko-
men van microplastics uit schurende reinigingsmiddelen, verf en 
autobanden (toegezegd aan de Kamer op 11 juni 2016)? 

32 Wat is de stand van zaken van het onderzoek naar de inzet van een 
risicogestuurde aanpak als basis voor de inzet van verkeersveilig-
heidsmaatregelen? 

33 Hoe verhoudt de afname van het budget voor verkeersveiligheid 
(uitgavenpost 14.02) in de periode 2013–2017 zich tot het feit dat 
het aantal verkeersslachtoffers weer toeneemt en het behalen van 
de doelstellingen buiten bereik lijken te zijn? 

34 Hoeveel vliegbewegingen (general aviation) hebben er in de jaren 
genoemd in de tabel «Indicator: Creëren van luchthavencapaciteit 
Schiphol» plaatsgevonden? 

35 Hoe vaak heeft de ILT in het jaar 2017 niet gehandhaafd, omdat er 
werd gevlogen volgens de regels uit het Nieuwe Normen- en 
Handhavingsstelsel Schiphol? 

36 Wat zijn de resultaten, in termen van CO2-winst, van de subsidie 
aan het Corporate Biofuel Program? Wat is de klimaatwinst 
hiervan, rekening houdende met de klimaateffecten van de 
biofuelproductie en de andere klimaateffecten van vliegtuigemis-
sies op hoogte, zoals wolkvorming en NO2-emissies? 

37 Wat is de verklaring voor tien keer zo veel incidentenafhandeling 
door de ILT bij het transport gevaarlijke stoffen als gepland? 
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38 Is de ILT bij geen van de incidenten die onderzocht zijn door de 

Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) betrokken geweest in de 
incidentafhandeling? 

39 Bevat het aantal vliegtuigbewegingen in 2009 (390.000 in totaal) 
uitsluitend het aantal vliegtuigbewegingen met handelsverkeer of 
ook met general aviation? 

40 Hoe zijn de in de tabel aangegeven aantallen vliegtuigbewegingen 
van 2009 tot en met 2017 opgebouwd? Kunt u de aantallen 
vliegbewegingen in de tabel uitsplitsen in vliegtuigbewegingen 
met handelsverkeer, vliegtuigbewegingen met general aviation, 
nachtvluchten en dagvluchten? 

41 Geven de nieuwe inzichten op het gebied van de grote klimaatim-
pact van de luchtvaart en de toenemende weerstand in de 
samenleving tegen de brede overlast van het vliegverkeer voor u 
aanleiding om de doelstelling dat Schiphol een concurrerend 
kostenniveau behoudt aan te passen? 

42 Deelt u de mening dat het hebben van de goedkoopste luchthaven 
in deze tijd niet iets is om trots op te zijn? Welke mogelijkheden 
bestaan er om de concurrentie op prijs en kostenefficiëntie te 
verschuiven naar concurrentie op het gebied van duurzaamheid? 

43 Bestaat er een benchmark duurzame luchthavens? Zo ja, wat zijn 
hierbij de indicatoren waarop wordt beoordeeld? Zo nee, bent u 
bereid om voortaan naast of in plaats van de vergelijking van 
luchthavengelden in de begrotingen en jaarverslagen een 
vergelijking op te nemen van duurzaamheidsscores van verschil-
lende luchthavens? 

44 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de plannen om 
geluidsmetingen uit te voeren? Komen deze geluidsmetingen in 
plaats van of naast de geluidsberekeningen? 

45 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van de 
aangenomen motie-Van Raan (Kamerstuk 31 936, nr. 445), die 
vraagt om het breder definiëren van het begrip hinder? En wat is 
de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van de 
aangenomen motie-Van Raan (Kamerstuk 31 936, nr. 403), die 
vraagt om diervriendelijke oplossingen voor het terugdringen van 
de ganzenpopulaties rondom luchthavens? 

46 Wat zijn, in de situatie waarin anticiperend wordt gehandhaafd 
door de ILT bij overschrijdingen van de grenswaarden in de 
handhavingspunten als gevolg van de toepassing van de regels uit 
het nieuwe stelsel, de grenswaarden waarop wel kan worden 
gehandhaafd? Met andere woorden, welke grenswaarden gelden 
op dit moment zolang de situatie van het anticiperend handhaven 
voortduurt? 

47 Hoe verklaart en beoordeelt u het feit dat London Heathrow Airport 
met de hoogste luchthavengelden in de benchmark en minder 
vluchten toch aanzienlijk meer passagiers vervoert en ook wat 
vracht betreft in de buurt komt van Schiphol? Wat betekent dit 
voor de concurrentiepositie van London Heathrow? 

48 Hoe is de zeer sterke toename van het aantal passagiers in 
verhouding tot de toename van het aantal vluchten (14% versus 
42%) gerealiseerd? Betekent het feit dat het aantal passagiers 
sneller is gestegen dan het aantal vluchten dat er grotere vliegtui-
gen zijn ingezet? 

49 Wat is het verschil in uitstoot van CO2-(equivalenten), stikstof en 
ultrafijnstof tussen de vliegtuigen die in 2007 en in 2017 zijn 
ingezet, berekend per vliegtuig? 

50 Wat betekent de sterke toename van het aantal passagiers (42%) in 
de afgelopen tien jaar voor de toename van de uitstoot van 
CO2-(equivalenten)? 
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51 Wat betekent de sterke toename van het aantal passagiers in de 

afgelopen tien jaar voor de toename van de uitstoot van stikstof en 
ultrafijnstof? 

52 Wat betekent de sterke toename van het aantal passagiers in de 
afgelopen tien jaar voor het totale gewicht van de vliegtuigen? 

53 Wat zijn de in de laatste vijf jaar geboekte resultaten op het gebied 
van het optimaliseren van de netwerkkwaliteit in combinatie met 
een concurrerende en duurzame luchtvaart? Kunt u de geboekte 
resultaten op het gebied van duurzaamheid uitsplitsen naar de 
indicatoren CO2-uitstoot, uitstoot van stikstof, fijnstof en ultrafijns-
tof en geluidshinder? 

54 Wat zijn de gevolgen van vertragingen op luchthavens en in de 
lucht voor het kerosinegebruik, bijvoorbeeld als er moet worden 
gewacht met het inzetten van de landing of moet worden gevlogen 
op een snelheid die niet optimaal is voor het brandstofverbruik? 
Hoe vaak komt dit voor? 

55 Als u kijkt naar andere indicatoren, zoals geluidshinder voor de 
omgeving, impact op het klimaat en de veiligheidssituatie op 
Schiphol, bent u dan nog steeds van mening dat de Nederlandse 
luchtvaartsector internationaal gezien goed heeft gepresteerd? Zo 
ja, kunt u dit toelichten? 

56 Welke maatregelen zijn er precies genomen om het risico op 
vogelaanvaringen te verkleinen? Kunt u deze maatregelen 
uitsplitsen naar de volgende categorieën: 1) ontwikkelen en 
toepassen van detectieapparatuur, 2) maatregelen gericht op 
populatiebeheer en 3) aanscherping van de ruimtelijke beperkin-
gen ten aanzien van de foerageer-, rust- en broedgebieden? Wat 
zijn de kosten van deze maatregelen geweest, uitgesplitst per 
categorie? 

57 Bent u voornemens de subsidieregeling voor het versneld 
onderwerken van de graanresten na de oogst voort te zetten en/of 
uit breiden naar andere gebieden? Kunt u dit toelichten? 

58 Hoe gaat de trend van een stijgende CO2-uitstoot op korte termijn 
doorbroken worden? Wat zegt het over het huidige beleid dat de 
CO2-uitstoot in het eerste kwartaal van 2018 hoger was dan in 
hetzelfde kwartaal van vorig jaar? 

59 Kan worden toegelicht en onderbouwd in hoeverre het Emissions 
Trading System (ETS) het behalen van de klimaatdoelen dichterbij 
heeft gebracht? 

60 Op welke wijze en in welke begroting worden de kosten voor de 
onderhandelingen en onderzoek inzake de klimaattafels en het 
daarop volgend akkoord verantwoord? 

61 Kan worden toegelicht hoe de onderhandelingen aan de verschil-
lende klimaattafels verlopen? Op welk moment in de zomer 
worden de resultaten met de Kamer gedeeld? 

62 Welke bijsturing in de klimaatopgaaf is per sector mogelijk 
wanneer de «tafels» hun onderhandelingsresultaat presenteren? 
Met andere woorden, hoe «vast in steen» zijn de plannen op het 
moment dat deze naar de Kamer worden gestuurd? Hoe flexibel 
kan er worden ingespeeld op nieuwe inzichten, zoals bij de 
uitkomst van het te verwachten IPCC-rapport dit najaar? 

63 Op welke wijze wordt geborgd dat de rekening van de transitie niet 
eenzijdig bij de huishoudens wordt gelegd? Kan dit worden 
toegelicht? 

64 Kan worden toegelicht hoe het principe «de vervuiler betaalt» in 
het nieuwe Klimaat- en Energieakkoord uitgewerkt zal worden? 
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65 In hoeverre zijn de verplichte CO2-reductiedoelstellingen voor 

autofabrikanten gebaseerd op de reductiedoelen van het Parijsak-
koord? Op welke wijze wordt er na 2021 gewerkt aan verdere 
CO2-reductie? 

66 In hoeverre ligt de uitvoering van de gemaakte afspraken «op 
stoom» om de klimaatdoelen ook daadwerkelijk te realiseren? Wat 
is er aan aanvullende maatregelen binnen de Europese Unie nodig 
om de doelen uit het Parijsakkoord te realiseren? 

67 Is er, gelet op de eerder uitgesproken ambitie om gezondheids-
schade door luchtvervuiling te voorkomen, wat een veel grotere 
ambitie dan de EU-normen vergt, inmiddels geen sprake meer van 
een eigen gezondheidsambitie voor lucht en geluid? Als die 
ambitie er nog steeds is, kunt u dan kwantificeren wat het beoogde 
doel is voor levensverwachting en ziektelast? 

68 Hoe kan het percentage recycling in Nederland nu meer dan 53% 
zijn volgens de Monitor Brede Welvaart, als we nu slechts 16% van 
ons kunststof recyclen? 

69 Wat is de tussenstand van de ambitie om te komen tot een 
reductie van het nationale verbruik van primaire grondstoffen van 
50% in 2030? 

70 Welk aandeel van het Nederlandse recyclingspercentage (momen-
teel meer dan 53%) wordt werkelijk weer gebruikt voor producten 
met een gelijkwaardig doel/kwaliteit als de originele producten? 

71 Is de warmte die ontstaat bij het verbranden van (plastic)afval 
onderdeel van het Nederlandse recyclingspercentage (momenteel 
meer dan 53%)? 

72 Welk recyclingpercentage weet «plastic heroes» te behalen en wat 
is de definitie van recycling hierbij? 

73 Hoe wordt het kwaliteitsverlies van plastic gemonitord bij het 
recyclen/nascheiden van plastic? 

74 Kan er inzichtelijk worden gemaakt in hoeverre er sprake is van 
kwaliteitsverlies bij het recyclen/nascheiden van plastic? 

75 Welke maatregelen worden er genomen om onnodig plastic (dus 
ook voor marketing) voor verpakkingen tegen te gaan en welke 
resultaten worden daarmee behaald? 

76 Waar en op welke wijze verwerkt Nederland zijn plastic, nu China 
dit niet meer verwerkt? 

77 Op welke wijze zeggen recyclingpercentages ook iets over de 
kwaliteit van recycling en de milieuwinst die wordt geboekt? 

78 Op welke wijze wordt de kwaliteit van (plastic)recycling en de 
milieuwinst ervan gemonitord? Kan de uitkomst hiervan worden 
gedeeld met de Kamer? 

79 Over welke kwaliteit/vormen van recycling gaat het, als volgens het 
Centraal Bureau Statistiek (CBS) in 2014 81% van het Nederlandse 
afval (59 miljard kilo) is gerecycled en hoe verhoudt zich dat dan 
tot het percentage van 53% genoemd in de Monitor Brede 
Welvaart? 

80 Hoe verhoudt de bewering dat 9% van de hele Nederlandse 
materiaalstroom via recycling terugkomt in de economie zich tot 
de stelling van het CBS dat 81% van de 59 miljard kilo wordt 
hergebruikt? Maakt verbranding van afval deel uit van die 81%? 

81 Welke stappen worden er gezet om het aantal soorten plastic te 
reduceren (waardoor recycling makkelijker wordt)? 

82 Hebt u inzichtelijk wat de mogelijkheden zijn voor een Europees 
verplicht percentage gerecycled plastic in verpakkingen? 
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83 Kunt u een totaaloverzicht geven hoe de subsidies, afspraken met 

bedrijfsleven en andere beleidsmaatregelen voor de circulaire 
economie, zoals beschreven in het Jaarverslag, naar verwachting 
zullen scoren (kwantitatief en/of kwalitatief) op elk van de 
indicatoren uit het door het Planbureau voor de Leefomgeving 
(PBL), het CBS en het RIVM ontwikkelde monitoringssysteem 
specifiek voor de circulaire economie? 

84 Om welke subsidieverplichting ging het precies bij de afboeking 
van een openstaande subsidieverplichting die heeft plaatsgevon-
den met Stichting Afvalfonds van 25,6 miljoen inzake verpakkings- 
en zwerfafval? Kunt u een overzicht geven waaraan deze 25,6 
miljoen besteed is? 

85 Kunt u een overzicht geven van de resultaten die gerealiseerd zijn 
met de subsidies aan Stichting Milieukeur, Milieu Centraal en 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (RVO) voor de uitvoe-
ring van het programma Nederland Circulair en CIRCO? 

86 Op welke wijze hebt u de lidstaten en uw collega’s tijdens de 
Milieuraad aangespoord om hun inspanningen ten aanzien van 
dierproefvrije testen verder te versterken? 

87 Is er een lijst op komst met stoffen die wél in scheepsbrandstof 
mogen zitten, om zo ongewenste stoffen (gevaar voor mens en 
milieu) tegen te gaan? 

88 Wat is het percentage biobrandstoffen in 2017 in het verkeer 
(uitgesplitst voor vliegverkeer, wegverkeer en scheepvaart)? 

89 Welke concrete maatregelen zijn er in 2017 genomen om de 
luchtkwaliteit rondom de intensieve veehouderij te verbeteren? 

90 Wanneer komen de oplossingen voor de knelpunten op het vlak 
van de luchtkwaliteit, opgesomd in het NSL? 

91 Zijn er al maatregelen tegen het stoken van hout in verband met de 
schadelijke stoffen die hierbij vrijkomen en de overlast die dit 
geeft, of zijn er maatregelen op komst?
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